

**MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF THE KINGDOM OF THE NETHERLANDS  
THE HAGUE**

**CONVENTION ABOLISHING THE REQUIREMENT OF LEGALISATION  
FOR FOREIGN PUBLIC DOCUMENTS  
(The Hague, 5 October 1961)**

Notification pursuant to Article 15 of the Convention

**WITHDRAWAL OF OBJECTION**

**Netherlands, 16-09-2008**

The Kingdom of the Netherlands (the Kingdom in Europe, the Netherlands Antilles and Aruba) withdraws its declaration made in accordance with Article 12, second paragraph, of the Convention, objecting to the accession of India to the Convention.

Therefore, the Convention has entered into force between the Kingdom of the Netherlands and India on 16 September 2008.

**AUTHORITY**

**Andorra, 19-09-2008**  
(modification)

*(Translation)*

Competent authorities to issue the Apostille in accordance with Article 3, paragraph 1, of the Convention:

El/la ministre/a d'Afers Exteriors (The Minister of Foreign Affairs),

El/la ministre/a de Presidència i Finances (The Minister of the Presidency and Finances),

El/la ministre/a de Justícia i Interior (The Minister of Justice and Interior),

El/la director/a d'Afers Bilaterals, Consulars i Unió Europea (The Director of Bilateral Affairs, Consular Affairs and European Union),

El/la director/a d'Afers Multilaterals i Cooperació (The Director of Multilateral Affairs and Cooperation),

El/la cap d'Àrea d'Afers Generals i Jurídics del Ministeri d'Afers Exteriors (The Representative for General Affairs and Juridical Affairs of the Ministry of Foreign Affairs).

The Hague, 30 September 2008

XII Legalisation No. 9/2008

**MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES DU ROYAUME DES PAYS-BAS  
LA HAYE**

**CONVENTION SUPPRIMANT L'EXIGENCE DE LA LÉGALISATION DES ACTES  
PUBLICS ÉTRANGERS  
(La Haye, le 5 octobre 1961)**

Notification conformément à l'article 15 de la Convention

**RETRAIT D'OBJECTION**

**Pays-Bas**, 16-09-2008

Le Royaume des Pays-Bas (le Royaume en Europe, les Antilles Néerlandaises et Aruba) retire la déclaration d'objection à l'adhésion de l'Inde à la Convention, faite conformément à l'article 12, deuxième paragraphe, de la Convention.

Par conséquent, la Convention est entrée en vigueur entre le Royaume des Pays-Bas et l'Inde le 16 septembre 2008.

**AUTORITÉ**

**Andorre**, 19-09-2008  
(modification)

Autorités compétentes pour délivrer l'apostille prévue à l'article 3, paragraphe 1, de la Convention:

El/la ministre/a d'Afers Exteriors (Le/la Ministre des Affaires étrangères),

El/la ministre/a de Presidència i Finances (Le/la Ministre de la Présidence et des Finances),

El/la ministre/a de Justícia i Interior (Le/la Ministre de la Justice et de l'Intérieur),

El/la director/a d'Afers Bilaterals, Consulars i Unió Europea (Le/la Directeur/trice chargé des Affaires Bilatérales, Consulaires et Union Européenne),

El/la director/a d'Afers Multilaterals i Cooperació (Le/la Directeur/trice chargé des Affaires Multilatérales et de Coopération),

El/la cap d'Àrea d'Afers Generals i Jurídics del Ministeri d'Afers Exteriors (Le/la Responsable du Service chargé des Affaires Générales et Juridiques du Ministère des Affaires étrangères).

La Haye, le 30 septembre 2008

XII Légalisation No. 9/2008